
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖKORMÁNYZAT
KÖZGYŰLÉSE

I-271.165/2015.
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének  2015. február 06.  napján
07.00 órai kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Badány Lajos, Deák-Bárdos Mihály, Eperjesi Erika,
Fodor Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András, Hubay György,
Jakab Péter, Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária, Dr. Kovács László, Molnár Péter, Dr. Nehéz
Károly,  Novák  Józsefné,  Pakusza  Zoltán,  Révész  Péter,  Soós  Attila,  Szécsényi  Marianna
képviselők 

Távol maradt: Dr. Nánási-Kocsis Norbert

Később érkezett: Barta  Gábor,  Bartha  György,  Földesi  Norbert,  Nagy-Korsa  Judit,  Dr.  Simon
Gábor, Szilágyi Szabolcs, Dr. Tompa Sándor képviselő és Dr. Kiss János alpolgármester 

Tanácskozási joggal jelen van: Pfliegler Péter és Kiss Gábor alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  főosztály-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív
szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Tisztelettel köszönti a megjelent  vendégeket, érdeklődőket, a
nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit,
képviselőtársait.

Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 20 fő. Megállapítja, hogy
a Közgyűlés határozatképes, így az ülést megnyitja.

Szomorú  kötelességének  tesz  eleget,  amikor  tájékoztatja  a  megjelenteket  az  elmúlt  időszakban
bekövetkezett  gyászeseményekről.  Ondok  Lászlóné  a  Görög  Nemzetiségi  Önkormányzat  volt
elnöke  60  éves  korában,  Dr.  Szántó  Béla  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Benkő  Sámuel  Díjjal
kitüntetettje életének 85. évében, Illés László bábszínész, énekmondó gitáros, a miskolci kulturális
közélet ismert alakja 49 éves korában hunyt el. Megkéri a megjelenteket, hogy felállva, csendben
emlékezzenek meg róluk.

 A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik

Dr. Kriza Ákos polgármester: Elmondja, hogy munkájukat a napirend elfogadásával kezdik. A
Jobbik Magyarországért  Mozgalom miskolci  önkormányzati  frakció  által  benyújtott,  a  meghívó
szerinti 4. napirendi pont napirendről történő levételét javasolja, mert az előterjesztésben érintett
kérdés  a  Kormány  kompetenciájába  tartozik. Kéri,  hogy  döntsön  a  Közgyűlés az  előterjesztés
napirendről történő levételéről.

A Közgyűlés 14 igen, 6 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett az
előterjesztést a nyílt ülés napirendjéről levette.
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Dr. Kriza Ákos polgármester:  Elmondja, hogy az MSZP-DK-EGYÜTT-Miskolci Lokálpatrióta
Egyesület  Frakció  által  benyújtott  „Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzat
gazdálkodásának  átláthatóságának  javítására”  című  előterjesztés  jogszabálysértő. Felkéri  Dr.
Csiszár Miklós jegyző urat, hogy az ezzel kapcsolatos törvényességi észrevételét tegye meg.

Dr. Csiszár Miklós jegyző:  Az előterjesztés az Alaptörvény egyes részeivel ellentétes, valamint
sérti  az  Info.  törvényt,  a  Magyarország  helyi  önkormányzatairól szóló  törvényt,  illetve
belügyminiszteri  rendeletet  és  az  önkormányzat Szervezeti  és  Működési  Szabályzatát,  amelyet
részletesen  ismertet. Mindezekre  való  tekintettel  javasolja  az  előterjesztés napirendről  való
levételét.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  Jegyző  Úr  törvényességi  észrevételét.  Kéri,  hogy
szavazzanak az előterjesztés napirendről történő levételéről.
 

A Közgyűlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett az
előterjesztést a nyílt ülés napirendjéről levette.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja az MSZP-DK-EGYÜTT-Miskolci Lokálpatrióta Egyesület
miskolci önkormányzati frakció által benyújtott, a meghívó szerinti 6. napirendi pont napirendről
történő levételét,  mivel az abban foglalt tárgyban benyújtásra került egy  sürgősségi előterjesztés,
amely a konkrét szabályozásról rendelkezik.  Az előterjesztés tárgyalása így  okafogyottá vált, kéri,
hogy szavazzanak az előterjesztés napirendről történő levételéről.
 

A Közgyűlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett az
előterjesztést a nyílt ülés napirendjéről levette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Tájékoztatja  a  Közgyűlést,  hogy  a  sürgősségi  előterjesztések
napirendre vételéről szükséges dönteni. 

1. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  Magyar  Állam  tulajdonát  képező  Miskolc,  46053
helyrajzi  szám  alatt  nyilvántartott  ingatlan  megszerzésének
kezdeményezésére az MNV Zrt.-nél

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 21 igen, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

2. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott
egyéb  szociális  ellátások  helyi  szabályairól  szóló  rendelet
megalkotására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 1 nem szavazattal, 7 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

3. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  Miskolctapolca  gyógyhellyé  nyilvánítási  eljárásának
jóváhagyására
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

4. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  Miskolc,  Szántó  Kovács  János  út  23664  hrsz.-ú
járdaleszakadás  helyreállításával  kapcsolatos  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

5. sürgősségi előterjesztés:  Javaslat a „Jelenlét” programmal kapcsolatos együttműködési  és
támogatási  megállapodás  megkötésére,  együttműködés
kiterjesztésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 5 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  Miskolcon  működő  és  betelepülő  vállalkozások
munkavállalóinak lakhatási programjára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

7. sürgősségi előterjesztés: Javaslat közalapítványokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 5 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a zárt   ülés     napirendjére     felvette.  

8. sürgősségi előterjesztés:  Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft. ügyvezetőjének
díjazására,  cégvezetőjének  kinevezésére,  az  Alapító  Okirat
módosítására és az egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratának
jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 8 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a zárt   ülés     napirendjére     felvette.  

9. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc, 2527/A/2 helyrajzi szám alatti ingatlan vételére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.
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A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás mellett a
sürgősségi indítványt a zárt   ülés     napirendjére     felvette.  

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése alapján első     javaslata  , hogy összevontan vitassák meg  az Önkormányzat
vagyongazdálkodásával  kapcsolatos előterjesztéseket,  azaz a  meghívó szerinti  1.,  3.,  valamint  a
sürgősségi 1. napirendeket.
Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a
javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Második     javaslata  ,   hogy szintén összevontan tárgyalják a
szociális,  egészségügyi  témájú előterjesztéseket, a  meghívó szerinti  2.,  valamint  a  sürgősségi  2.
napirendeket.
Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a
javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Harmadik   javaslata  ,   hogy összevontan vitassák meg a
közterületekkel és közrenddel kapcsolatos előterjesztéseket, a meghívó szerinti 6., 7., és a sürgősségi
2. és 7. napirendeket.
Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett
a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Negyedik    javaslata  ,   hogy  a  városfejlesztéssel  és
városüzemeltetéssel kapcsolatos előterjesztéseket, a sürgősségi 3., 4., 5., és 6. napirendeket szintén
összevontan, nyílt ülésen tárgyalják.
Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a
javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Ötödik   javaslata  ,   hogy  mai  munkát  a  zárt  ülésre  tervezett
napirendi pontok megvitatásával kezdjék, ezt követően kerüljön sor nyílt ülésre.

A Közgyűlés 22 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a
javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A napirendi  javaslat  elfogadásáról  történő szavazás következik,
figyelemmel a napirendről levett előterjesztésekre, a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre,
valamint a tárgyalási sorrend megállapításáról hozott döntésekre.
Kéri, hogy szavazzanak.

A Közgyűlés  17  igen  8  nem  szavazattal  0  tartózkodás
mellett  az  ülés  napirendjét  –  a  napirendről  levett
előterjesztésekre,  a  napirendre  felvett  sürgősségi
előterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott  tárgyalási
sorrendre figyelemmel –  a meghívóban foglaltak szerint
állapította meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve)
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NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012
(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  a  miskolci  területi  védőnői  és  iskola-,  ifjúság-egészségügyi  körzethatárok
módosítására

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

3. Javaslat a Miskolc, Petőfi utca 23. szám alatti ingatlanrész és a Miskolc 2059/4 hrsz.-ú
ingatlan  ingyenes  használatba  adására  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kormányhivatal
részére, valamint a kapcsolódó döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

ZÁRT ÜLÉS:

7. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Sürgősségre felvett napirendek – Nyílt ülésre:

1. Javaslat  a  Magyar  Állam  tulajdonát  képező  Miskolc,  46053  helyrajzi  szám  alatt
nyilvántartott ingatlan megszerzésének kezdeményezésére az MNV Zrt.-nél

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  a  települési  támogatás  és  az  önkormányzat  által  nyújtott  egyéb  szociális
ellátások helyi szabályairól szóló rendelet megalkotására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat Miskolctapolca gyógyhellyé nyilvánítási eljárásának jóváhagyására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat  a  Miskolc,  Szántó  Kovács  János  út  23664  hrsz.-ú  járdaleszakadás
helyreállításával kapcsolatos döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat  a  „Jelenlét”  programmal  kapcsolatos  együttműködési  és  támogatási
megállapodás megkötésére, együttműködés kiterjesztésére
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat a Miskolcon működő és betelepülő vállalkozások munkavállalóinak lakhatási
programjára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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Sürgősségre felvett napirendek – Zárt ülésre:

7. Javaslat közalapítványokkal kapcsolatos döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

8.  Javaslat  a  Miskolci  Operafesztivál  Nonprofit  Kft.  ügyvezetőjének  díjazására,
cégvezetőjének  kinevezésére,  az  Alapító  Okirat  módosítására  és  az  egységes  szerkezetbe
foglalt Alapító Okiratának jóváhagyására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

9. Javaslat a Miskolc, 2527/A/2 helyrajzi szám alatti ingatlan vételére
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint elsőként az
Önkormányzat vagyongazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket tárgyalják.

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

3. napirend: Javaslat a Miskolc, Petőfi utca 23. szám alatti ingatlanrész és a Miskolc 2059/4
hrsz.-ú ingatlan ingyenes használatba adására a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei
Kormányhivatal részére, valamint a kapcsolódó döntések meghozatalára

1.sürgősségi napirend: Javaslat  a  Magyar  Állam  tulajdonát  képező  Miskolc,  46053
helyrajzi szám alatt nyilvántartott ingatlan megszerzésének kezdeményezésére
az MNV Zrt.-nél

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztésekhez módosító indítvány nem érkezett.
Kéri az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését a napirendek
sorrendjében.

Bizottsági     vélemények:  
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztést

tárgyalta és egyhangúlag támogatta az elfogadását.
• Városgazdálkodási- és üzemeltetési Bizottság: a  meghívó  szerinti  1.  és  2.  napirendi

előterjesztést tárgyalta és támogatta azok elfogadását.
• Pénzügyi Bizottság: az  1.  napirendi  javaslatot  egyhangúlag  támogatta,  a  2.  napirendi

javaslatot többségében támogatta.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 1.

napirendi előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag támogatta.
• Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztést tárgyalta

és egyhangúlag támogatta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. A hozzászólásra jelentkezett
képviselőknek adja meg a szót. 

A     vitában     hozzászólók:  

Badány Lajos: Az  első napirendi ponttal kapcsolatosan elmondja, hogy az egyház jelezte vételi
szándékát az adott ingatlanra, így biztosítottnak látszik az, hogy az ingatlan nem magánszemélyhez
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kerül,  hanem  közösségi  célokat  fog  szolgálni.  Kérdése,  hogy  történt-e  egyeztetés  a  vételár
tekintetében, mert az ingatlan előzetes értékbecslését nem végezték el. További kérdése, hogy nem
lett volna-e szerencsésebb, ha először megtörténik az értékbecslés és a konkrét vételár ismeretében
történik a törzsvagyonból történő kivonás folyamata, mert véleménye szerint így fennáll a veszélye
annak, hogy az üzleti vagyonná történő átminősítést követően véleménykülönbség fog kialakulni. 
A Petőfi utca 23. szám alatt található ingatlannal kapcsolatban elmondja, hogy az előterjesztés két
döntési javaslatot  tartalmaz,  az  első  az  ingyenes  használati  jog  átengedését  foglalja  magában,
amellyel  egyidejűleg  a  Kormányhivatal  vállalja  az  épület  ingyenes  felújítását,  a  második  pedig
felhatalmazza Polgármester Urat  az adásvételi  szerződés előkészítésére.  Kérdése,  hogy ez a két
folyamat  időben  mennyiben  fog  elválni  egymástól,  mert  ha  a  felújítási  munkálatok  hamarabb
elkezdődnek, mint ahogy az adásvétel  megtörténik,  akkor a vevő hogyan fogja érvényesíteni az
általa elvégzett értéknövelő munkát a vételárban, vagy egyáltalán kívánja-e azt érvényesíteni. 

Katona Ferenc: A Búza tér kiemelten fontos és forgalmas része a városnak, azonban szennyezett a
levegője.  Az  itt  található  templom  fenntartója  a Görög-Katolikus  Egyház  évek  óta  komoly
erőfeszítéseket tesz annak érdekében, hogy szebbé tegye az épületet. Véleménye szerint szükség
lenne egy templomkert  kialakítására,  többek között  azért,  hogy egy körmenetet  ne közterületen
kelljen megtartani. Az előterjesztésben szerepel az is, hogy ez a kert nem lenne zárva. Tudomása
szerint értékbecslés is történt. Az előterjesztés támogatására kéri a képviselőtársait.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a
napirendek feletti vitát lezárja. 
Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  hosszú  egyeztetés  előzte  meg  az  előterjesztés  elkészítését,
természetesen  történt  egyeztetés  a  vételárral  kapcsolatban.  A  székesegyház  kialakításával
kapcsolatban  kifejti,  hogy  az  kiemelten  fontos,  mivel  a  város  görög-katolikus  szempontból  is
egyházi központtá vált.
Megadja a szót Dr. Menyhárt Szabolcs osztályvezető úrnak a felmerült kérdések megválaszolására.

Dr. Menyhárt Szabolcs: Mivel önkormányzati tulajdonról van szó, így a végleges értékbecslésre és
végleges  területértékesítésre  vonatkozó döntés  közgyűlési,  illetve hatáskörtől  függően bizottsági
hatáskör is lehet.  Akkor fognak konkrét értékbecsléssel is alátámasztott előterjesztést bemutatni,
amikor  a  törzsvagyonból  való  kivonás  megtörténik  és  ezáltal  lehetővé  válik  a  forgalomképes
vagyonként való értékesítés. Természetesen a Közgyűlés tájékoztatva lesz, de ehhez az szükséges
hogy a jelenlegi döntést meghozzák. 
A Petőfi utcai ingatlannal kapcsolatban elmondja, hogy vagyongazdálkodási szempontból optimális
birtokviszony alakulhat ki, mivel idáig is ezt az ingatlant a Kormányhivatal használta. Azáltal, hogy
a teljes ingatlan használati joga meg fogja illetni, egy olyan optimális helyzet alakulhat ki, hogy a
teljes ingatlanrésszel kapcsolatos fenntartási kötelezettség is a Kormányhivatalra fog átszállni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A szociális és egészségügyi témájú előterjesztések tárgyalásával
folytatják munkájukat.

2. napirend: Javaslat  a  miskolci  területi  védőnői  és  iskola-,  ifjúság-egészségügyi
körzethatárok módosítására

2. sürgősségi napirend: Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb 
szociális ellátások helyi szabályairól szóló rendelet megalkotására

Dr. Kriza Ákos polgármester: A 2. sürgősségi előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be.
Megkéri Kiss Gábor alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.
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Kiss  Gábor:  A  törvényváltozásnak  köszönhetően  a  szociális  támogatási  rendszer  jelentősen
átalakul 2015. március 1-től.  Egyik legfontosabb vonása az,  hogy az állam és az önkormányzat
feladatai  élesen  elhatárolódnak  egymástól.  A  jogszabály  nem  határozza  meg  konkrétan  az
önkormányzat  feladatait,  csak  annak  körét.  A lakhatáshoz  kapcsolódó  kiadásokat,  illetve  a
gyógyszerkiadásokhoz  kapcsolódó  hozzájárulásokat  említi meg példaképpen.  Két  formát  lehet
elkülöníteni egymástól, az egyik a havi rendszerességgel nyújtható támogatás, a másik az eseti,
rendkívüli települési támogatás. Az új szabályozás célja az, hogy átláthatóbbá, igazságossá tegye a
rendszert, megakadályozza a visszaéléseket, annak érdekében, hogy a közpénzek felhasználása a
lehető  leghatékonyabban  és  jogszerűen  történjen  meg.  A  rendeletet  valamennyi  települési
önkormányzatnak február 28-ig meg kell alkotnia. Az elmúlt években több olyan módosítás történt,
amely  igazságosabbá és  méltányosabbá tette  a  szociális  támogatások rendszerét,  azonban az  új
struktúra és szellemiség komplex módon felváltja a korábbi segélyezési kultúrát, ami így mindenki
számára  átláthatóbbá,  méltányosabbá és  érthetőbbé válik.  A támogatási  rendszer  megújulásának
logikája alapvetően a család- és gyermekközpontúság, legfontosabb elemei a települési támogatás,
ami  a  gyógyszertámogatás  és  lakásfenntartási  támogatás,  illetve  a  gyermek  és  fiatal  felnőttek
támogatása, melynek több módját is lehetővé teszi, életkezdési támogatás, étkeztetési támogatás,
alsó tagozatosok utaztatásának támogatása. Folytatódik a Salkaházi  Program keretében az idősek
támogatása.  Ide  tartoznak  még  azok  az  eseti  támogatások  melyet  vis  maior  élethelyzet  esetén
kaphatnak  a  családok.  Ezen  elvek  mentén  készült  a  javaslat,  melynek  elfogadásához  kéri  a
képviselők támogatását. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri a véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

Bizottsági     vélemények:  
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: egy  tartózkodás  mellett  támogatta  az

előterjesztést.
• Egészségügyi és Szociális Bizottság: nem tárgyalta az előterjesztést. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. A hozzászólásra jelentkezett
képviselőknek adja meg a szót. 

A     vitában     hozzászólók:  

Dr. Kovács László: A Frakció az előterjesztést támogatni fogja,  amely arra fekteti a hangsúlyt,
hogy egy igazságosabb, átláthatóbb rendszert hozzon létre. Az önkormányzat szabadabb kezet kap a
segélyezési rendszer  átalakításában.  Az eddigi  segélyezési  kultúrának megváltoztatását  kívánják
elérni, amely eddig azt ösztönözte, hogy munka helyett segélyből próbáljanak megélni az emberek.
Az eddigi lakhatási támogatás összege miatt sokan vándoroltak be a városban, hogy itt az emelt
összegből kényelmesebb életet tudjanak élni. Ezzel ellentétben az új rendszer által azokat kívánják
támogatni, akik dolgozni akarnak, akik családosak. Angela Merkel német kancellár Miniszterelnök
Úrral folytatott beszélgetése folyamán egyetértett abban, hogy nem kívánják folytatni azt a korábbi
szociálpolitikát,  amely egy megélhetési  bevándorlást  eredményezett.  Elmondható,  hogy Miskolc
sem akarja folytatni azt a korábbi hibás szociálpolitikát, ami által egy olyan város lett, ahol a segély
egy  szociális  megélhetési  formává  vált. Nagy  bátorságra  vall  ez  a  változtatás,  amely  a
nyomortelepek  felszámolásának  folytatása.  Az  eddigi  tapasztalatok  alapján  a  lakosság  ezeket  a
kezdeményezéseket támogatja, mert ezek hosszú távon egy szociálisan élhető város megteremtését
biztosítják. 

Dr. Simon Gábor: Méltatlannak találja, hogy ez ilyen horderejű, szociális témájú előterjesztést az
Egészségügyi és Szociális Bizottság nem tárgyalta. Kényszerhelyzetben vannak az önkormányzatok
a kormányzati döntés miatt. Úgy gondolja, hogy december 15. óta ezt meg lehetett volna vitatni,
ezzel  szemben  a  város  Egészségügyi  és Szociális  Bizottsága az  előterjesztést  nem tárgyalta,  a
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képviselők pedig tegnapi nap délután kapták meg az előterjesztést.  Miskolcon 6-10 ezer közötti
családot  érint  ez  a  döntés.  Nem  tudják  meg  mit  nyújt  a  város  és  azt  sem  tudják  miből.  A
gyógyszertámogatás 3.500.- Ft, a lakástámogatás 5.400.- Ft, és véleménye szerint ez nagyon kevés,
ezzel nem lehet krízishelyzeteket megoldani. 
A városi  adósságkezelő  program  kapcsán  kérdezi,  hogy  azt folytatják-e.  Több  ezer  család
segítségéről van szó. 

Jakab Péter: A szociális rendelettel egyetért, bár nehezményezi, hogy azt csak tegnap kapták meg.
Kérdezi, hogy ezt hogyan fogják a gyakorlatban megoldani. Eddig is volt lakhatási támogatás és
eddig  olyan  utcákban is  kiadták,  ahol  nincsenek  is  lakások.  Ezzel  valóban  a  megélhetési
bevándorlást  ösztönözték.  Rendkívüli  települési  támogatást  lehet biztosítani fiatal  édesanyáknak,
akik nem tudják  az egy éves kor alatti  gyermeküket táplálni.  Természetesen egyetért,  hogy van
olyan élethelyzet, amikor segítségre szorulnak, de itt is inkább az a tendencia, hogy egyes rétegek
arra  rendezkednek  be,  hogy  majd  az  Önkormányzat  egy  éves  korig  ellátja  a  gyereküket.  Úgy
gondolja, hogy az ilyen családból inkább ki kellene emelni a gyermeket. A „tiszta udvar rendes ház”
nézettel  is  egyetértenek,  fontos  hogy  minden  udvarban  legyen  illemhely,  de  továbbra  sincs  a
MIVÍZ-nek olyan adatbázisa, amelyben szerepelne az, hogy melyik ház nem rendelkezik szigetelt
szennyvíztározóval. Ha ezt nem tudják, akkor azt sem tudják, hogy jár, vagy nem jár-e a támogatás.
Fontos, hogy legyen egy jó szociális rendelet, de az lenne a legfontosabb, hogy azokat támogassák,
akik megérdemlik, ne azokat akik a szociális ellátórendszeren élősködnek. 

Nagy-Korsa Judit: Úgy gondolja, és azt tapasztalja, hogy a szegény emberek nagy része szeretne
dolgozni, mert annyira minimális a segélyek összege, hogy ha valakinek 4-5 gyereke van, abból
sem tud normálisan megélni. Elképesztőnek tartja, hogy a témában legilletékesebb Egészségügyi és
Szociális Bizottság nem tárgyalta meg az előterjesztést. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Azért nem tárgyalta, mert az SZMSZ vonatkozó előírásai alapján
nem kellett tárgyalnia. 

Nagy-Korsa Judit:  Nem érti,  hogy akkor kivel  lett  egyeztetve az előterjesztés.  Nehezményezi,
hogy nincs differenciálás, mindenkit egy kalap alá vettek. Kérdezi, hogy miért nem az egy főre jutó
jövedelem alapján számítanak, hiszen nem mindegy, hogy valaki egy, vagy három gyermeket nevel.
A Salkaházi  Programban sincs differenciálás,  mindenki egyformán 10.000,-  forint összeget kap,
függetlenül  attól,  hogy  kisnyugdíjas,  vagy  nagyobb  összegű  nyugdíjat  kap.  Ha szociális
támogatásról  van  szó,  akkor  figyelembe  kellene  venni, hogy  ki  az  aki  ténylegesen  rászorul  és
lentebb kellene vinni a 280.000,- forint összegű határt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Asszony kijelentésére, miszerint 4-5 gyerekből sem lehet
már megélni, azt válaszolja, hogy pontosan ezzel a személettel kívánnak szakítani, hogy ne azért
vállaljanak gyermeket, hogy abból éljenek meg. A család nem lehet megélhetési forrás. 

Molnár  Péter:  Ez  a  mai  Közgyűlés  legfontosabb  témája.  Abban  mindenki  egyetért,  hogy
Miskolcon  a  szociális  segélyezési  rendszer,  a  települési  támogatásoknak  a  formája  egy
meglehetősen kiterjedt rendszer. Megnyugtatásként megjegyzi, hogy ezek megmaradnak, de nagyon
fontos  hangsúlyeltolódások lesznek.  Átláthatóbb és  biztonságosabb rendszert  alakítanak ki,  ami
mindenki  megelégedésére  lesz  véleménye  szerint.  Az  új  rendszer  meg  tudja  akadályozni  a
segélyekkel  való  visszaéléseket.  Fontos  elmondani,  hogy  a  rendelet-tervezet  garantálja,  hogy a
szociális ellátórendszer kiszámítható lesz. A gyermekekért igyekeznek a továbbiakban is mindent
megtenni.  Megmarad  a  babakötvény,  bérlettámogatás,  gyermekétkeztetési  támogatás  és  az
ifjúságvédelmi támogatás. Miskolcon egy átlátható szociális rendszert kell létrehozni. 
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Nagy-Korsa Judit: Véleménye szerint Polgármester Úr félreértette a mondanivalóját. Arra szeretett
volna utalni, hogy a megélhetési gyermekvállalóknak sem olyan könnyű az élete, mert már nem
tudnak megélni  ezekből  a  segélyekből,  emellett  úgy gondolja,  megélhetési  gyermekvállalók kis
százalékban vannak csak, sokkal több az olyan család, ahol például minimálbérből tartanak el két
gyermeket. Azokra az emberekre kell gondolni, akik munkanélküliek, de dolgozni akarnak. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Válaszában elmondja, hogy a számok nem ezt támasztják alá. A
Rendőrkapitány  Úrral  meglátogattak  olyan  fészekrakó  családot,  ahol  árammal  fűtöttek,  bár
villanyóra nem volt. Lakbért nem fizetnek, gázdíjat nem fizetnek, a szülök nem dolgoznak, három
gyerek után havi 200.000 forint összegű segélyt kapnak. Ez az amit meg kívánnak szüntetni. 

Katona Ferenc: Frakciótársaival egyetért. Az eddigi segélyezési kultúrában munka nélkül lehetett
megélni,  amit  az  aktív  dolgozók  már  nem  tudnak  finanszírozni.  Átláthatóbb  és  igazságosabb
rendszert alakítanak ki, amely a gyermekeket és az időseket egyaránt támogatja. Úgy gondolja, ezt a
rendszert  támogatni  kell.  A rendelet  tervezete  társadalmi  vitára  volt  bocsájtva,  és  nem  történt
véleménynyilvánítás.

Dr.  Tompa  Sándor:  Az  előterjesztéssel  hadat  üzennek  a  miskolci  szegény  embereknek.
Nehezményezi,  hogy  Polgármester  Úr  a  rendőrkapitánnyal  közösen  látogatja  meg  a  szegény
családokat. Fontos lett volna, ha társadalmi vitára bocsájtják a rendelettervezetet és a bizottságok,
valamint  a  szakmai  szervezetek  is  tárgyalják  azt.  Hiányolja  a  Máltai  Szeretetszolgálat  és  az
egyházak körül működő szakmai segélyszervezetek véleményét.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  azért  ment  a  családokhoz  a
rendőrkapitánnyal, mert bűncselekményt elkövető embereket látogattak meg. Ezek olyan emberek
voltak, akik luxuscikkekkel rendelkeznek, áramot lopnak és megkárosítják a közpénzeket. Az ilyen
emberekre  nem  szegényként,  hanem  tolvajként  kell  tekinteni.  Úgy  gondolja,  hogy  először  a
fogalmakat kellene tisztázni, vagyis azt, hogy ki a szegény és ki a tolvaj. Aki a közt károsítja az
tolvaj és nem szegény. Megadja a szót Pakusza Zoltán képviselő úrnak.

Pakusza Zoltán: Az elszegényedés és a kivándorlás nem 2010-ben kezdődött, hanem korábban is
jelen volt. Kifogásolja azt, hogy a téma fontosságának ellenére csak a korábbi napon sürgősségiként
kapták meg az anyagot. Az előterjesztést később is lehetett volna tárgyalni, rendkívüli ülés keretein
belül annak érdekében, hogy megfelelően át tudják azt nézni. Fontos a paradigma váltás, de ezt
korábban kellett volna elkezdeni. Példaként egy általa kezdeményezett esetet hoz fel, amelyet 2013-
ban jelzett és 2015 januárjában kapott rá választ. Kérdése, hogy ezeket a rendeleteket hogyan fogják
betartatni.  Támogatni fogja ezek betartatását,  és a jövőben is  jelezni fogja a választókörzetében
előforduló szabálytalanságokat. Reméli, hogy a közös munka meghozza a gyümölcsét.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Köszöni  Képviselő  Úr  bejelentését,  azért  van  a  Hivatal,  hogy
dolgozzon.

Dr. Simon Gábor: Azt a szociális demagógiát, amelyet hall, a legaljasabb demagógiának tartja. A
polgármester extrém eseteket mesél, extrém eset  az, ha valaki bűnözik,  és a bűnözőket meg kell
büntetni, de itt most arról beszélnek, hogy milyen legyen a város szociális rendszere. Kérdése, hogy
mi van azokkal, akik a gyereküket tisztességgel nevelik, dolgoznak, de a rendelet szerint ha 196
ezer  Ft alatt  keresnek,  csak  akkor  igényelheti,  hogy 5.400.-  forintos támogatásban  részesüljön
természetbeni juttatásként. A képviselő-testületnek és a  város közösségének a feladata, hogy akik
nehéz  élethelyzetbe kerültek,  segítse.  Meggyőződése,  hogy  a többség rendes miskolci polgár és
önhibáján kívül került nehéz helyzetbe. Ha elmennének az adósságkezeléssel foglalkozó irodába,
látnák, hogy oda rendes, tisztességes nyugdíjasok mennek, nem a plazmatévés bűnözők. Meglátása
szerint ez az egész ezer sebből vérzik, és ez szociális katasztrófához fog vezetni Miskolcon.
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Dr. Kriza Ákos polgármester:  Szerinte meg kellene nézni, hogy mennyire extrém az a helyzet,
amiről Képviselő Úr beszélt, több százan, ezren lopják az áramot Miskolcon. Kéri, hogy menjenek
együtt, nézzenek szét, hogy hányan csapolják a közt Miskolcon. Nem véletlenül gyűlt össze ekkora
hátralék a közműszolgáltatóknál a városban.

Dr. Tompa Sándor: Nyomatékosan kéri, hogy a szegényeket és a bűnözőket ne keverjék össze. A
bűnözőkkel szemben lépjenek fel az illetékes szervek, a városvezetésnek a miskolci szegénységgel,
szegények  helyzetével  kellene  foglalkozni,  úgy,  hogy  időben  terjesztik  a  Testület  elé  az
elképzeléseket, a paradigma váltást. Kéri, hogy ezt a rendeletet most ne fogadják el, február 28-ig
még tárgyaljanak róla indulatok és extrém példák nélkül.

Novák Józsefné: A segély-kultúráról beszélnek, mely igazságos és átlátható az előterjesztésben.
Szövetkezeti  elnökként  naponta  szembesül  ezekkel  a  dolgokkal,  hogy  sokan  visszaélnek  a
segélyezéssel.  Szociális  rászorultsági  alapon  megkapja  valaki  a  helyiséget,  bérleti  jogviszonyt
létesít,  abban  a  pillanatban  lakhatási  támogatást  kér,  majd  lakbértámogatást  is.  Tehát  három
jogcímből  egy  lesz  majd,  erre  hívja  fel  a  figyelmet.  Az  egységes  segélyezéssel  kapcsolatos
feladatok, hatáskörök teljes mértékben átláthatóvá válnak.

Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti.

Hubay György: A mai  napirendi pontok közül a mostani az egyik legfontosabb.  A miskolciak
örömére hozzák meg ezeket a döntéseket. Választókörzetében is sokakat érint majd ez a változás, és
ennek örül.  Sok az  idős,  aki  ledolgozta  az  életét,  soha nem folyamodott  segélyért,  akkor  sem,
amikor szociálisan rászorult volna.  A jövőben azokat kell támogatni,  akik maguk tesznek azért,
hogy boldogulhassanak. Ezért is jó a Salkaházi Program, amit folytatni fognak, és ezért fontos a
mostani rendeletmódosítás. Egyszer és mindenkorra véget kell vetni a nyomort segéllyel történő
konzerválásnak. A liberális, segélyalapú társadalom helyett, a munkaalapú társadalom megteremtése
a  cél  Miskolcon.  A  mai  nap  az,  amikor  végérvényesen  nemet  mondanak  a  szocialista
segélykultúrára.

Dr. Kovács László: Tájékoztatásul elmondja, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottság azért
nem tárgyalta az előterjesztést, mert sürgősségi előterjesztés volt, és a bizottság ülésekor még nem
állt rendelkezésre az anyag. Elmondja, hogy 2015. március 1-je után továbbra is rendelkezésre áll a
babakötvény, bérlettámogatás, gyermekétkeztetési támogatás és az ifjúságvédelmi támogatás. Azon
segélyek kapcsán - melyek ettől az időponttól átkerülnek a Kormányhivatalhoz – a lakókörnyezet
ellenőrzését továbbra is az Önkormányzat fogja végezni. A lakhatási feltételek ellenőrzése valóban
nem volt  elég  hatékony,  ezért  azt  várják  el  a  városvezetéstől,  a  Hivataltól,  hogy az  ellenőrzés
hatékonysága  növekedjen, s az történjen meg a rezsicsökkentés vonatkozásában is. Szigorúan, a
rend erejével kössék össze a szociális szabályozást a közrenddel. A miskolciak tapasztalni fogják,
hogy a becsületes, tisztességes emberek megélhetést találnak, számíthatnak a város támogatására.

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a
napirendek feletti vitát lezárja. Megadja a szót Dr. Kiss János alpolgármester úrnak, hogy a vitában
elhangzottakra reagáljon.

Dr.  Kiss  János alpolgármester: Eljött  az  igazság  pillanata,  egy újabb  tabu dől  le  Miskolcon.
Megérti az  ellenzéki  képviselők  csalódottságát,  hiszen  ezt  a  tabut  sem  az  ellenzék dönti  le.  A
korábban felépült klasszikus szocialista segélykultúra ideje 2015-ben lejárt. Amikor a gettókultúrát
kezdték  felbontani,  akkor  azt  mondták,  a  nyomortelepeknek  nincs  helye  Miskolcon,  erről
megkérdezték  a  miskolciakat  is,  akik  ezt  35  ezer  aláírással  támogatták.  Eljött  az  idő,  amikor
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kimondhatják, hogy a város politikai célja 2015-ben – a gettókultúra lebontása után – nem lehet
más,  mint  a szocialista  segélykultúra lebontása,  a  belső migráció megállítása.  Új fajta  szociális
gondolkodást  vezetnek  be,  ennek  egyik  első  lépése  a  Salkaházi  Program  volt,  amivel  azokat
támogatták, akik tettek is a városért.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést. Megadja a szót Kiss Gábor alpolgármester
úrnak.

Kiss Gábor alpolgármester: Azért kért zárásképpen szót, hogy néhány megtévesztő hozzászólás
kapcsán adjon tájékoztatást. Simon képviselő úr jelezte, hogy milyen szerény gyógyszertámogatást
nyújt a szociális rendszer. Meglátása szerint ez féligazság. Az állami Járási Hivatal által nyújtott
alanyi és normatív közgyógyellátás nagyon komoly támogatást ad az arra rászoruló embereknek. Az
Önkormányzatnak az a feladata, hogy aki nem kaphat ilyet, azt észrevegye és méltányossági alapon
tudják támogatni. Az előző évek adósságrendezési ügyeivel kapcsolatban az hangzott el, hogy meg
kellene kérdezni a szociális szakembereket. Tájékoztatásul elmondja, hogy megkérdezték, akik azt
mondták, hogy az előző időszak adósságkezelési logikája arra ösztönözte az embereket, hogy három
havi hátralékot halmozzanak fel, mert akkor kerülnek be a rendszerbe, akkor kapnak támogatást.
Szerinte ezt a rendszert nem szeretné senki támogatni, hogy arra ösztönözzék az embereket, hogy
halmozzanak fel közüzemi díjtartozásokat, és jutalmazzák azzal, hogy ezek után egy részét nem kell
megfizetniük,  mert  közpénzből  támogatják.  Ha  minden  jól  működött  volna,  akkor  a  város
közműcégeinek nem lenne több milliárdos kintlévősége a különböző közüzemi díjtartozásokból.
Jakab  képviselő  úr  jelezte,  hogy  különböző  támogatási  formákban  ellenőrizni  kell  azt,  hogy  a
támogatást jogosultság alapján kapják-e. Igazat ad Képviselő Úrnak, hogy annál a támogatásnál is,
amit  a  Járási  Hivatal  fog nyújtani –  foglalkoztatást  helyettesítő  támogatás  –  önként  vállalta  az
Önkormányzat, hogy a lakókörnyezet ellenőrzését elvégzi.
Nagy-Korsa képviselő asszony hozzászólása kapcsán elmondja, az a cél, hogy nagy legyen a segély
és munkajövedelem közötti különbség. Látható legyen a különbség a között aki dolgozik, értéket
hoz létre, vagy pedig munka nélkül várja azt, hogy támogatásból tudjon megélni. Arra kívánják
ösztönözni  az  embereket,  hogy  munkalehetőségeket  keressenek,  akkor  is,  ha  az  egy  ideig
közfoglalkoztatás, ami a városvezetés reményei szerint átvezet a nyílt munkaerő piacra.
Képviselő Asszony továbbá szóvá tette, hogy a rendeletben az egy főre eső jövedelemnek kellene
szerepelni.  Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  ahol  indokolt,  az  szerepel  benne.  Szükséges  lenne
megismerni az anyagot. 
Pakusza képviselő úr azt mondta, hogy az elmúlt időszakban konzerválódott a rendszer, nem nyúlt
hozzá a Közgyűlés. Felidézi, hogy az elmúlt, és azt megelőző évben is megtörtént  ez,  nem direkt
módon, a szociális rendelet módosításával, hanem a költségvetés eszközeivel. 
Jelen támogatási rendszernek az a célja, hogy a saját hibájukon kívül lévő családokat – elsősorban
gyermekeket – tudja támogatni, hogy egy ilyen lakásban fűtés legyen télen, támogatás legyen arra,
hogy el tudjon menni a gyermek iskolába, támogatják az ebédjét, támogatják az újonnan házasulók
gyermekvállalását. Összességében a pozitív irányba lépő emberek lehetőségeit próbálja elsősorban
a  szociális  rendszer  támogatni,  azokon kívül,  akik  betegség,  vagy  egyéb vis  maior  okok miatt
kerültek hátrányos helyzetbe. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Köszöni  Alpolgármester  úrnak  a  kiegészítését,  részletes
válaszadását. 

Bejelenti,  hogy  a városfejlesztéssel  és városüzemeltetéssel kapcsolatos napirendek  tárgyalása
következik, a sürgősségi 3., 4., 5. és 6. napirendek.
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3.   sürgősségi   napirend  : Javaslat  Miskolctapolca  gyógyhellyé  nyilvánítási  eljárásának
jóváhagyására

4. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolc,  Szántó  Kovács  János  út  23664  hrsz.-ú
járdaleszakadás helyreállításával kapcsolatos döntések meghozatalára

5. sürgősségi napirend: Javaslat  a  „Jelenlét”  programmal  kapcsolatos  együttműködési  és
támogatási megállapodás megkötésére, együttműködés kiterjesztésére

6. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolcon  működő  és  betelepülő  vállalkozások
munkavállalóinak lakhatási programjára

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az előterjesztésekhez módosító indítvány nem érkezett.  Felkéri
Pfliegler Péter Alpolgármester Urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.

Pfliegler Péter: 2014 decemberében, az akkori nagy esőzések és időjárás miatt egy járda leszakadt
a Szántó Kovács János utcában. Az Önkormányzat elhárította a közvetlen életveszélyt és vis maior
pályázatot  nyújtott  be  a  Belügyminisztérium  felé.  A tervezés,  a  közbeszerzés  és  a  kivitelezés
tavasszal, illetve nyáron le fog zajlani és a végleges helyreállítás  2015 nyarának végére meg fog
történni. A polgármesternek joga van a Közgyűlést utólag tájékoztatni a két ülés között felmerülő
halaszthatatlan önkormányzati  ügyben, ez az ügy is  ilyen volt,  tekintettel  arra,  hogy a pályázat
benyújtási határideje 2015. január 12-e volt, amely időpont kapcsán nem volt közgyűlés. Azonban a
Közgyűlésnek kell meghoznia a megfelelő határozatot, ezért arra kéri a képviselőtársait, hogy bölcs
döntésükkel szavazzák meg azt az előterjesztést, amelynek 21 millió forint a tervezett költsége és
ennek  az  összegnek  körülbelül  a  70%-át  fogja  megadni  az  önkormányzat  számára  a
Belügyminisztérium.
Másik előterjesztéssel kapcsolatban is szól, amelyet a MIK Zrt. jegyez. Az elmúlt évek bizonyítják
azt, hogy a városvezetés célja és feladata a munkahelyteremtés. Sokat és sokszor tárgyal magyar és
külföldi cégvezetőkkel, akik jelezték azt, hogy szükséges lenne javítani a lakhatási megoldásokon.
Az előterjesztés azt javasolja, hogy a cégek számára ingyenesen, egyszeri bérlőkijelölési jog legyen
biztosítható, garanciavállalással az egyéb megszorító feltételek mellett. A vállalkozásokat képviselő
szervezetek  javaslata alapján ki lehet majd választani a megfelelő cégeket, a cégvezetők pedig ki
tudják  majd  választani  azon  munkatársaikat,  akiknek  új,  más  minőségű  lakásra  van  szüksége,
valamint az idetelepülő és visszatelepülő miskolciaknak is tudjanak lakást biztosítani. A határozat
elfogadásával a Közgyűlés megbízza a MIK Zrt.-t a feltételrendszer kidolgozásával és javaslatot
tesz arra a rendeletmódosításra, amely a lakások bérletéről korábban már megszületett. Mindezek
tekintetében oldaltól függetlenül arra kéri képviselőtársait, hogy szavazzák meg az előterjesztést.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester Úr kiegészítését. 
Megnyitja a napirendek feletti vitát. Hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr. Simon Gábor: A Közgyűlés valamennyi képviselőjének fontos az, hogy a városban minél több
munkahely jöjjön létre és maradjon meg. Ha ehhez a város bármilyen segítséget tud nyújtani, akkor
a képviselőknek kötelességük segíteni abban. Előálltak egy javaslattal, amely véleményük szerint a
munkahelyteremtést segítheti. Ez a javaslat benyújtásra került és a sürgősségi előterjesztés ugyanazt
tartalmazza.  Úgy  gondolták,  hogy  ez  egy  konszenzusos  javaslat  lehet,  amelyet  mindenki
támogathat.  Előző  héten  tárgyalta  a  Városüzemeltetési  Bizottság  az  önkormányzati  lakásokkal
kapcsolatos  előterjesztést,  és  azzal  szembesülhettek  a  bizottság  tagjai,  hogy  jó  néhány
önkormányzati  tulajdonú  lakásra  nem  érkezett  pályázat.  Fontos  lenne  az,  hogy  ezekben  a
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lakásokban jó bérlők legyenek. Az a jó bérlő, akinek fix munkahelye van, mert akkor fenn tudja
tartani a lakást. Ezt a célt tudja segíteni, ha a cégek munkavállalóikon keresztül lakáshoz tudnak
jutni. Támogatják az előterjesztést, de véleménye szerint az általuk benyújtott javaslat átdolgozása
került a Közgyűlés elé.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni Képviselő Úr hozzászólását,  és elmondja,  hogy az
általa említett javaslat csak annyit tartalmazott, hogy az Önkormányzat és a MIK Zrt. dolgozza ki a
részleteket, míg a Közgyűlés elé került előterjesztés részletes szabályozást tartalmaz. Nem gondolja,
hogy konszenzus állna fenn, mivel abba a lakásokba szeretnének bérlőket elhelyezni, amelyekből
korábban a fészekrakók kiköltöztek. 

Jakab Péter:  A  Jelenlét  Programmal kapcsolatban elmondja,  hogy  az Önkormányzat 28 millió
forintot szán  a  Lyukóban  élő,  és  80  millió  forintot  szán  az  Avason  élő  problémás  emberek
felzárkóztatására. Véleménye szerint ezek a programok nem hoznak változást, egyre súlyosbodnak
a problémák.  Példaként a baba-mama klubot említi. A város problémás részeit a törvény erejével
kell rendbe tenni.

Dr.  Kovács  László:  Az  Avasról  a  fészekrakók  nagy  többsége  eltávolításra  került.  A Máltai
Szeretetszolgálat  programja  a  fészekrakók  utáni  helyzetre  koncentrál.  A jezsuita  közösség  által
szervezett  programnak is az a célja,  hogy az Avas szociális  feszültségeit  többek között  azzal is
enyhítse, hogy egy komoly kulturális és sport centrumot hoz létre, melynek egyik feladata lenne,
hogy  a  csellengő  gyermekeket  összegyűjtse.  Lyukóban  valóban  a  hátrányos  helyzetűek
felzárkóztatása a cél, ez azonban azt mutatja, hogy a városvezetésnek van szociális érzékenysége. A
felmérésekből  kitűnik,  hogy az lenne a  legfontosabb, hogy Lyukóvölgyben lényegesen élhetőbb
közösségi teret  hozzanak létre,  melynek keretei  között  egy állandó orvosi rendelés  is működne.
Ezért a következő Közgyűlés során, a költségvetés kapcsán olyan felvetéssel szeretnének élni, hogy
a  jelenleg  működő  konténerrendelők  helyett  fix  orvosi  rendelő  álljon  rendelkezésre,  amelyben
folyamatos,  heti  orvosi  rendelés  lenne.  A Lyukóban elkezdett  munkát  a  következő évek fogják
megmutatni, de az első lépések nagyon biztatóak. A Máltai Szeretetszolgálat és a terület háziorvosai
az ÁNTSZ-el együttműködve bonyolították le a védőoltásokat, a Roma Nemzetiségi Önkormányzat
vezetőinek részvételével.

Dr.  Tompa  Sándor:  Miskolctapolca  gyógyhellyé  nyilvánításával  kapcsolatban  elmondja,  hogy
üdvözlik  azt.  Örülnek  annak,  hogy  a  turizmusfejlesztés  folytatódik.  Jelenleg  17  gyógyhelyet
tartanak  nyilván  Magyarországon,  ebből  a  legelső  a Lillafüredi  klimatikus  gyógyhely,  amelyre
büszkék lehetnek. A minősítés hosszadalmas folyamat, és kíváncsian várják az eredményt. Fontos a
város számára, hogy gyógyhellyel rendelkezzen, mert vonzza a turistákat. Felhívja a figyelmet arra,
hogy  Lillafüred  törzskönyvi  minősítése  2020-ban  lejár,  ezért  kéri,  hogy  időben  tegyék  meg  a
szükséges lépéseket. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Lillafüred régóta  gyógyhely.  Az lenne az optimális,  ha azok a
melegvizes források,  amelyek  a  város  környezetében  fellelhetőek,  gyógyvizet tartalmaznának.
Tapolcán  a  völgy  klímája,  illetve  az  ehhez  társuló  terápiás  lehetőségek  kapcsán  lehet  majd  a
gyógyhellyé nyilvánítást elérni, amelyen régóta dolgoznak.

Pakusza  Zoltán:  Ősszel  nyomortelep  felszámolásokról  volt  szó  a  számozott  utcákon,  és
információi szerint a  Jelenlét  Program a számozott utcákon is meg fog valósulni. Kérdése, hogy
miért Polgármester Úr készíti a szakmai beszámolót, amelyben véleménye szerint nincs konkrétum.
A Lyukóban  létrehozandó  orvosi  rendelővel  kapcsolatban  elmondja,  hogy  az  előző  Közgyűlés
alkalmával orvosi körzetet  szüntettek meg azért,  mert  nem gazdaságos azt fenntartani.  Kérdése,
hogy Lyukóvölgyben gazdaságos lesz-e fenntartani azt. Normákat kellene felmutatni, és rávezetni
az embereket, hogy tartsák be azokat.
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Dr.  Tompa  Sándor:  Megerősíti  azt,  hogy  Tapolca  gyógyhellyé  nyilvánítása  nagyon  fontos
kezdeményezés,  amely  véleménye  szerint  elkésett.  Kezdeményezi,  hogy  szerepeljen  az  idei
költségvetésben, hogy a korábbi közgyűlési határozatnak megfelelően 2020-ig újítsa meg a város
Lillafüred klimatikus gyógyhely törzskönyvét.

Dr.  Kovács László:  Az orvosi  rendelő  vonatkozásában elmondja,  hogy amikor  a  városrésznek
csökken az orvosi eltartóképessége, akkor csökken a háziorvosok száma. Lyukóban egészen másról
van szó, ott megfelelő számú beteg áll rendelkezésre ahhoz, hogy az eltartóképesség meglegyen. A
kérdés az, hogy a Bulgárföldről járjon ki oda orvos, Lyukóból járjanak ki a betegek a Bulgárföldre,
vagy pedig legyen helyben biztosítva az orvosi ellátás. Úgy gondolják, hogy Lyukóban is miskolci
emberek élnek,  akik  között  sokan vannak,  akik  jobb sorsra  érdemesek és  az  ő érdekükben azt
gondolják, hogy a háziorvosi fejlesztés méltányolandó dolog.

Gazdusné Pankucsi Katalin: A 4. sürgősségi napirendi ponthoz szól hozzá. 2014 őszén a Szántó
Kovács János úton a 72. és 84. szám alatti ingatlanok előtt lévő járda a több napos eső hatására
megsérült, a talajt kimosta a csapadék, a járda balesetveszélyessé vált. A Belügyminisztériumhoz
pályázat  került  benyújtásra,  amely  a  lakók  számára  megnyugtató.  Kéri  képviselőtársait,  hogy
támogassák az előterjesztést.

Pakusza  Zoltán:  Azt,  hogy  Lyukóban  hányan  laknak,  csak  körülbelül  lehet  meghatározni.
Továbbra is  azt  látja  hibának,  hogy nincs  norma felmutatva,  és nincs betartatva.  Jó az,  hogy a
közösségi házban a gyermekek reggelit, ebédet és uzsonnát kapnak, azonban szomorú az, hogy nem
a szülő az, aki ezt számukra biztosítja. A szülők felelősségét  kellene  vizsgálni. Az a szülő, aki a
gyermekét nem tudja élelmiszerrel és ruhával ellátni, alkalmatlan a feladatára. A családi pótlékot
abból a célból kapják, hogy a gyermekeiket ellássák élelemmel és ruházattal. Véleménye szerint az
a  probléma,  hogy  a  szülő  nincs  rákényszerítve  arra  és  felelősségre  vonva,  hogy  felelősséget
vállaljon a gyermekéért. Hatósági munkára van szükség és felelősségre vonásra.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A szülőnek  valóban  felelősséget  kell  vállalnia  a  gyermekéért,
azonban ha nem tud, akkor a gyermek nem járhat mezítláb. Várják a megoldási módozatokat, de
nem jönnek. Ha a szülők nem teszik meg, akkor a gyerekeken segíteni kell. A tavalyi évben kétszer
több családból való kiemelés történt azért, mert a szülők nem látták el a gyerekeket, mint az azt
megelőző évben. 

Glatz Katalin: A fészekrakók Avasra történő betelepítésével a lakosság súlyos károkat szenvedett
el. Ezek az emberek tönkretették a lakókörnyezetüket, és nagy mértékű tartozásokat halmoztak fel.
Romba döntötték az erkölcsi és közösségi morált. A Jelenlét Program beindulása óta jelentős pozitív
változás  indul  meg  az  Avason,  a  lakosság  önszerveződés  alapján  keresi  fel  a  közösségi  teret.
Klubokat  hoztak  létre,  ahol  valamennyi  korosztály  normális  körülmények  között  töltheti  el  a
szabadidejét.  Az önszerveződés  keretein  belül  kávézót  is  létrehoztak,  ahol  amatőr  zenekarokkal
együtt zenés délutánokat szerveznek. Létesült egy lakás, ahol mindent a lakóközösség csinál, és itt
általános  iskolások  felzárkóztatása  folyik,  itt három  önkéntes  egyetemista  tanít.  Mindezek
fenntartása ésszerű és célszerű, ezért kéri a képviselő-testület támogatását.

Nagy-Korsa Judit:  Üdvözli a  Jelenlét  Programot és minden hasonló kezdeményezést. Nem érti,
hogy Pakusza képviselő úrnak mi a problémája ezzel. Mindenkinek az az érdeke, hogy a baba-
mama klubban az anyukák megtanulják azt, hogy hogyan kell a gyermeket tisztán tartani, milyen a
rendszeres  étkezés  és  hogyan  lehet  mindent  elkövetni  annak  érdekében,  hogy  egészségesen
táplálkozzon  ezáltal.  Ezekkel  többre  lehet  jutni,  mint  a  kitelepítéssel.  Jó  lett  volna,  ha  egy
szakember, aki ebben részt vett, jelen van és beszámol konkrét dolgokról.
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Dr.  Nehéz  Károly:  Örül  annak,  hogy  az  ellenzék  támogatja  Miskolctapolca  gyógyhellyé
nyilvánítását.  Arról tájékoztatták,  hogy tíz évvel korábban az akkori  városvezetésnél kérték azt,
hogy  adják  be  az  ezzel  kapcsolatos  kérelmet,  és  akkor  süket  fülekre  találtak.  A beadványban
kiemelésre  fog  kerülni  az,  hogy  a  Barlangfürdő  klímája  hogyan  befolyásolja  a  légzőszervi
megbetegedéseket.  Azok  a  gombafajták,  amelyek  a  barlangban  élnek,  folyamatosan  termelnek
antibiotikumokat, amelyek az ott lévők egészségére jó hatással vannak.

Jakab Péter: Jelzi, hogy rendkívül fontos, hogy egy gyermek meg legyen etetve, tisztán és ápoltan
készüljön az életre,  amely törvényi előírás is.  Ezt  nem a társadalomnak kell  megtennie a szülő
helyett, hanem a szülő kötelessége. Ha ezt nem teszi meg, akkor gyermekveszélyeztetést követ el,
amely büntetőjogi kategóriát is ki tud meríteni. Ezt nem szabad eltűrni, ilyenkor a gyermeket ki kell
emelni abból a közegből, és majd a nevelő szülő dolga az, hogy a gyermek egészséges eleme legyen
a társadalomnak. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megállapítja,  hogy  nincs  több  hozzászólásra  jelentkező,  a
napirendek feletti vitát lezárja. 
Megkéri Kiss Gábor alpolgármestert, hogy reagáljon a vitában elhangzottakra.

Kiss Gábor alpolgármester:  A gyógyhellyé nyilvánítással kapcsolatban elmondja, hogy a héten
egyeztetett Ruszinkó Ádám helyettes államtitkár úrral. Ezen az egyeztetésen egy nagyon komoly
eredményt sikerült elérni, mégpedig azt, hogy Lillafüred fejlesztése bele tud kerülni abba a nemzeti
kiemelt  csomagba,  amelyet  a  GINOP  forrásból  lehet  támogatni  a  következő  időszakban.  A
számítások alapján  700 millió  forint  körüli  fejlesztés  indulhat  el  Lillafüreden úgy,  hogy az  ott
található  nemzeti  park  is  külön  keretet  fog  kapni  a  környezet  fejlesztésére.  Miskolctapolcával
kapcsolatban szeretné megerősíteni, hogy a lehetőség tíz évvel korábban is megvolt. Pozitív hír,
hogy sikerült azt is elérni, hogy amennyiben Miskolctapolca gyógyhellyé válik, akkor a 2014-2020-
as időszakban még belekerülhet a gyógyhely fejlesztésre szolgáló európai uniós források körébe. A
megyei jogú városok közül Miskolcot kiemelték abban a tekintetben, hogy itt messze az országos
átlagot meghaladóan nőtt a vendégéjszakák száma és az itt töltött időtartam, valamint a turisták
költése is. Erre az eredményre a Közgyűlés minden tagja és minden miskolci büszke lehet. A város
következő időszakát úgy tervezik, hogy ezek a források összeérjenek. 
A Jelenlét Programmal kapcsolatban elmondja, hogy azt, hogy kiknek miben kell segíteni, egyszer
egy komoly szakmai vita keretein belül le kellene zárni. Duplájára nőtt azoknak az eseteknek a
száma, amikor a gyermeket kiemelték a családból. Az a jó, ha a család képes eltartani a gyermekét
és megfelelően nevelni. A program nem arról szól, hogy teljesen értelmetlenül adjanak támogatást
azoknak, akik erre nem méltóak. A program arról szól, hogy értéket akarnak kapni a támogatásért.
Az év végére pontos adatokat szeretnének kapni, hogy újra tudják tárgyalni a programot.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megkéri Dr. Kiss János alpolgármester urat, hogy egészítse ki az
elhangzottakat.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Az ellenzék  az  előterjesztési  javaslatával  elismerte  azt,  hogy
vannak  befektetők  Miskolcon.  A  munkának  nagy  jelentése  van  a  városban.  A  Máltai
Szeretetszolgálat  által  végzett  program nem felzárkóztatási  program, azt tanítják,  hogy dolgozni
kell.  Ez  összefügg  azzal  a  várospolitikai  programmal,  amelyet  képviselnek,  vagyis  nem
segélykultúra lesz Miskolcon, hanem munkakultúra.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni  Alpolgármester  Úr szóbeli  kiegészítését.  Bejelenti,
hogy az ülés napirendjére felvett előterjesztések tárgyalását befejezték. 

Bejelenti, hogy a napirendi pontokat nem érintő közérdekű bejelentések következnek.
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Közérdekű bejelentések, hozzászólások

Bartha György:  Véleménye szerint  a  2014.  december 18-i  Közgyűlésen feltett  kérdéseire  nem
kapott  megfelelő színvonalú választ.  Az arnóti  építőközösség ügyében kíván  konkrét  kérdéseket
feltenni.  Kérdése,  hogy  hányadik  az  önerős  listán  az  arnóti  építő  közösség,  egy  naptári  évben
mennyi  építőközösség kifizetése történik meg és  hány évig kell  még várnia  a  jussára  az arnóti
építőközösségnek.
Bejelenti,  hogy tovább  romlott  a  helyzet  a  Köztársaság,  a  Ferenczi  Sándor  és  a  Tokaji  Ferenc
utcákon a szennyvízberuházás útjavításának elmaradása, valamint az esőzések és a forgalom miatt.
Ennek következtében a közlekedés is veszélyessé vált.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Képviselő Úr kérdéseit, a feltett kérdésekre írásban fog
választ kapni. 
Felkéri Üszögh Lajost, hogy reagáljon az útjavításokkal kapcsolatban elhangzottakra.

Üszögh  Lajos:  Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  folyamatosan  konzultálnak  a  kivitelezővel.  A
javítással külön céget bíztak meg.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást és felkéri Pfliegler Péter alpolgármester
urat, hogy reagáljon az elhangzottakra.

Pfliegler  Péter  alpolgármester:  Előző  napon  küldött  választ  egy  lakosnak  ezzel  az  üggyel
kapcsolatban, amelyben konkrétan leírta azt, hogy mely utcákon javult a helyzet, és azt, hogy az
időjárás  függvényében minden egyes  hibát  ki  fognak javíttatni  a  kivitelezővel,  akivel  korábban
abban egyeztek meg, hogy csak minőségi munkát fogadnak el Miskolcon.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester Úr válaszát. Megadja a szót Tompa
Sándor képviselő úrnak.

Dr.  Tompa Sándor: Sok településen történt megemlékezés  2015.  január 27-én a haláltáborokba
elhurcolt zsidó áldozatokról. Miskolcon nem volt holokauszt megemlékezés. Az Arany János utcai
emléktáblánál  sem történt  megemlékezés,  ami  egy  régi  miskolci  gettó  helyszíne.  Kérése,  hogy
lakossági  egyeztetést  követően  kerüljön  kialakításra  holokauszt  emlékmű  egy  megemlékezésre
alkalmas helyszínen. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a felszólalást, megadja a szót Fodor Zoltán képviselő
úrnak.

Fodor Zoltán: A város által rábízott javakból az elmúlt tíz évben játszóteret alakított ki a Pattantyús
utcán, amelyet sok gyermek vesz igénybe. Az éjszakai rongálások következtében a játszóteret be
kellett keríteni. Az őrzést két nyugdíjas polgárőr végzi havi 20.000,- Ft ellenében. Kérése, hogy a
költségvetésben legyen keret a polgárőrök díjazására.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  a  felszólalást,  majd  megkéri  Pfliegler  Péter
alpolgármester urat, hogy válaszoljon a kérdésre.

Pfliegler Péter alpolgármester: Egyetért azzal, hogy a miskolci javakat meg kell őrizni. Sajnálatos,
hogy még mindig vannak olyan vandál elemek, akik nem tisztelik a közjót. Véleménye szerint ezek
őrzése közösségi feladat kell, hogy legyen mindenki számára és mindenkinek mernie kell szólni. A
polgárőröket  azért  támogatják,  hogy  a  hasonló  feladatokat  ingyen  lássák  el.  Erre  nem  áll
rendelkezésre keret, ehhez összefogás szükséges. 
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  Alpolgármester  Úr  tájékoztatását,  megadja  a  szót
Hollósy András képviselő úrnak. 

Hollósy András: A város sporttörténete szempontjából különleges évforduló van, 105 évvel ezelőtt
alakult meg a DVTK labdarúgó csapata. Javasolja, hogy nyílt köszöntő levelet fogalmazzanak meg
a csapat részére. Felhívja a figyelmet arra, hogy ezen alkalomból a Kocsonya Farsangon 105 darab
limitált kiadású sálat lehet vásárolni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni Képviselő Úr hozzászólását, megadja a szót Nagy-
Korsa Judit képviselő asszonynak. 

Nagy-Korsa  Judit: Az  ülés  elején  utalás  történt  Angela  Merkel  kancellár  magyarországi
látogatására és az ott elhangzottakra.  Ezzel kapcsolatban több hír született, többek között a BMW
gyár  Magyarországra  történő  településére.  Kérdése,  hogy  a  városvezetésnek  szándékában  áll-e
lobbizni annak érdekében, hogy a gyár a városba települjön. Véleménye szerint ezt érdemes volna
megtenni annak érdekében, hogy munkahelyek jöjjenek létre.
A Vászonfehérítő és a Bársony János utca lakóinak panaszát tolmácsolja, amely szerint a Szent
Anna téri villamosmegállóhoz nem tudnak bejutni, mert azt rács veszi körül. Kérése, hogy legyen
egy kapu a rácson annak érdekében, hogy ne kelljen kerülniük a lakóknak. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  Képviselő  Asszony  hozzászólását.  Tájékoztatásul
elmondja, hogy a város rendelkezik városfejlesztési stratégiával, amelynek eredménye az, hogy az
elmúlt négy évben a munkanélküliek száma négyezer fővel csökkent, a Takata Miskolcot választotta
és az Egyetemmel is szoros együttműködés jött létre. Az iparfejlesztési stratégia kapcsán a város
kiemelt  státuszt  kapott  és  a  Kormány  egy  új  ipari  park  kialakítását  is  támogatja.  Autóipari
beszállítók,  illetve  autógyártókkal  kapcsolatban  több  egyeztetés  történt  a  Külgazdasági
Minisztériummal és cégekkel is. A BMW gyárral kapcsolatban elmondja, hogy jelenleg a gyár még
egy újabb gyár építéséről sem döntött, sem pedig arról, hogy Magyarországra jönne.
Megadja a szót Pakusza Zoltán képviselő úrnak.

Pakusza Zoltán:  Megköszöni a MIVÍZ-nek a Taksony utcai kút ügyének rendezését,  amely jól
sikerült, a lakók elégedettek a munka kivitelezésével. Kérdése Jegyző Úrhoz, hogy az Almás utcán
történő ivóvíz bevezetés ügye hol tart. 
A Tárnatér utca árokrendszere balesetveszélyes,  2015.  január 20.  volt  a befejezés határideje,  de
információi szerint ez nem történt meg. Az utca mellett van egy vízelvezető árok, amely rendkívül
mély és le volt betonozva, néhol pedig rácsfedél volt rajta, amelyet illetéktelenek eltávolítottak és az
így keletkezett lyukak balesetveszélyesek. Kérése, hogy az árkok először kerüljenek kitakarításra és
ezután oldják meg ezt a problémát. 
A Torontáli és a Tátra utcán élők kérése, hogy a balesetveszélyes  jegenyefa sor kerüljön kivágásra,
azonban nem kérik annak a teljes megszüntetését, ha lehetőség van rá ültessék újra. A fák gyökerei
az utat is tönkreteszik.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármestert: Megköszöni  Képviselő  Úr  hozzászólását.  Nagy-Korsa  Judit
korábbi hozzászólásával kapcsolatban elmondja, hogy időközben megnézte a korábban említettek
alapján a Szent Anna téren található zebrát és véleménye szerint nincs vele probléma, a megállóhoz
vezet, nem zárja el előle az utat rács. 
Megadja a szót Dr. Kovács László képviselő úrnak.

Dr.  Kovács  László: Előző  héten  disznóölést  tartott  Garadnán,  ahol  megkereste  a  Diósgyőri
Természetbarát Sportklub vezetője azzal a kéréssel,  hogy 2014. december 2-án történt esőzések
következtében  a  Garadnán  található  turista  pihenőpark  épületét  olyan  súlyos  kár  érte,  amelyet
önerőből nem tudnak helyreállítani. Ehhez kérik a város segítségét. Kérése, hogy vizsgálják meg
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annak lehetőségét, hogy valamilyen formában lehetséges-e támogatás nyújtása. 
Köszönetet  mond  a  Zöld  Nyíl  Projekt  keretében  megvalósult  és  átadásra  került  Hegyalja  utcai
játszótér vonatkozásában, amelyet a lakóközösség nagy örömmel vett birtokba.
2013  novembere óta  a  negyedik  levelet  kapja  Polgármester  Úrtól,  amely a  Köln  utcai
villamosmegállóban történő zebra áthelyezésére vonatkozott,  s amelyet nem tud elfogadni. Kérése
Polgármester  Úrhoz,  hogy  nézzenek  utána,  hogy  mi  indokolja  azt,  hogy  folyamatosan
semmitmondó válaszokat kap az üggyel kapcsolatban. Véleménye szerint másfél  év elegendő kell
hogy legyen arra, hogy a lakosság által jelzett problémás gyalogátkelő áthelyezése megtörténjen,
így érdemi közbenjárást kér.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megkéri  az  MVK  Zrt.  vezérigazgatóját,  hogy  reagáljon  az
elhangzottakra.  Tájékoztatja  Képviselő Urat,  hogy a Diósgyőr Természetbarát  Sportklub kérését
megvizsgálják és támogatásukról biztosítják.

Singlár Zsolt: Elmondja, hogy a villamosvonal mentén 72 gyalogátkelő található. A Képviselő Úr
által említett rész jelenleg felülvizsgálat alatt áll. Az önkormányzat szakembereivel együtt dolgozva
korrekt és helytálló megoldásról fogják tudni tájékoztatni Képviselő Urat. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megkéri  Vezérigazgató  Urat,  hogy adjon meg  egy határidő  az
üggyel kapcsolatban.

Singlár Zsolt: Február végéig megtörténik a tájékoztatás.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Vezérigazgató Úr hozzászólását és megadja a szót
Hubay György képviselő úrnak.

Hubay György: Nagy-Korsa Judit  képviselő asszony felvetésével kapcsolatban elmondja,  hogy
furcsának találja azt, hogy ilyen kéréssel fordultak képviselő asszonyhoz, mivel az említett rész az ő
körzete és a fogadóóráján nem jeleztek hasonló problémát. Kérése Képviselő Asszonyhoz, hogy
ilyen jellegű probléma esetén irányítsa az illetékes képviselőhöz a lakókat. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a hozzászólást, megadja a szót Jakab Péter képviselő
úrnak. 

Jakab Péter: Véleménye szerint a városvezetés nem akar intézkedni a Kormánynál a miskolciak
fizetésemelésének  érdekében.  Nehezményezi,  hogy nem került  a  napirendre felvételre  a  Jobbik
frakció  javaslata,  amely  arra  irányult,  hogy  törvénymódosítás  keretében  az  állami  vállalatok
ugyanazért a munkáért, ugyanazt a bért legyenek kötelesek fizetni a miskolciaknak, mint a Nyugat-
Dunántúlon élőknek. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Képviselő Úr hozzászólását. Tájékoztatásul elmondja,
hogy az elmúlt négy évben 92 milliárd forint támogatás érkezett gazdaságfejlesztésre Miskolcra.
Olyan cég települt  a  városba,  amelyre az elmúlt  nyolc évben nem volt  példa Magyarországon,
Tapolca  fejlesztésére  2,5  milliárd  forint  érkezett  és  jelenleg  is  folyamatban  vannak  hasonló
fejlesztések. Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő. 

Bejelenti, hogy a tételes szavazás következik. 
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1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló
40/2012 (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelet megalkotásáról kell
dönteniük. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  24 igen,  0 nem szavazattal,  2 tartózkodás mellett
megalkotta  az  1/2015.  számú  rendeletét  az  Önkormányzat
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012 (XII.15.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve)

2.napirend: Javaslat  a  miskolci  területi  védőnői  és  iskola-,  ifjúság-egészségügyi
körzethatárok módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

A Közgyűlés  21 igen,  0 nem szavazattal,  5 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és
meghozta a 

I-12/271.123/2015. sz. határoza  tot  

Tárgy: A miskolci területi védőnői és iskola-, ifjúság-egészségügyi körzethatárok módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a miskolci területi védőnői és
iskola-,  ifjúság-egészségügyi körzethatárok módosítására” című előterjesztést  és a következő
határozatot hozza:

1.  A  Közgyűlés  hozzájárul  ahhoz,  hogy  a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és
Gyermekjóléti Intézmény keretében működő

- 050097203 finanszírozási kódszámú és 055097026 működési engedélyezési számú 
- 050097017 finanszírozási kódszámú és 055097029 működési engedélyezési számú

iskola orvosi körzet, valamint a
  - 050097872 finanszírozási kódszámú és 05009760B működési engedélyezési számú
iskola védőnői körzet 2015. február 6. napjával megszüntetésre kerüljön és a megszűnt körzet 
ellátási területét és feladatait a határozat melléklete szerinti iskola- és ifjúság-egészségügyi ellátás 
egyéb körzetei vegyék át.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti

Intézmény 
Közreműködik: Humán Főosztály
Határidő: azonnal

2. A Közgyűlés Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának miskolci területi védőnői és iskola-
ifjúság-egészségügyi  körzethatárok  megállapításáról  és  fejlesztéséről  szóló  50/2005.  (XI.  24.)
számú önkormányzati rendelet 1., 2/a., 2/b., 2/c. és 2/d függelékeinek módosítását az 1. melléklet
szerint jóváhagyja.
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Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti

Intézmény 
Közreműködik: Humán Főosztály
Határidő: azonnal

3. A Közgyűlés felkéri a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény
igazgatóját,  hogy  a  Népegészségügyi  Szakigazgatási  Szerv  felé  a  működési  engedélyek
módosításhoz és az Országos Egészségbiztosítási  Pénztár Észak-magyarországi Területi Hivatala
felé  az új finanszírozási  szerződés  megkötéséhez szükséges intézkedéseket  haladéktalanul  tegye
meg.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti

Intézmény 
Közreműködik: Humán Főosztály
Határidő: 2015. február 15.

3. napirend: Javaslat a Miskolc, Petőfi utca 23. szám alatti ingatlanrész és a Miskolc 2059/4
hrsz.-ú ingatlan ingyenes használatba adására a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei
Kormányhivatal részére, valamint a kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  egy  határozatra tesz  javaslatot.  Kéri,  hogy
szavazzanak.

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és
meghozta a 

I-13/271.124/2015. sz. határoza  tot  

Tárgy: A Miskolc, Petőfi u 23. szám alatti ingatlanrész és a Miskolc 2059/4 hrsz. alatt felvett
parkoló ingyenes használatba adásának jóváhagyása 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat a Miskolc,
Petőfi  u.  23.  szám  alatti  ingatlanrész  és  a  Miskolc  2059/4  hrsz.-ú  ingatlan  ingyenes
használatba adására a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal részére, valamint a
kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza.

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, a Miskolc 2059/5 hrsz.-
ú, természetben Miskolc, Petőfi u. 23. szám alatt található ingatlan pinceszintet, második emelet és
tetőteret magába foglaló 1016,5 m2 alapterületű részének és a Miskolc 2059/4 hrsz.-ú ingatlannak
ingyenesen,  közcélú  adományként,  közfeladat  ellátása  céljából  történő   használatba  adását  a
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal részére 2015. március hó 01. napjától határozatlan
időre,  azzal hogy a Kormányhivatal  2015-2016 költségvetési  évben az ingatlan teljes felújítását
vállalja.  Az  ingatlan  üzemeltetési  beruházásait  és  működési  költségeit,  a  rendeltetés  szerű
használathoz  halaszthatatlanul  szükséges,  de  az  állagmegóvásba  nem  tartozó  értéknövelő
beruházásokat,  továbbá  az  állagmegóváshoz  elengedhetetlen  karbantartási  feladatokat  az  épület
használója viseli, külön megállapodás alapján. 
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Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet 
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 

2.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának  Közgyűlése felhatalmazza a  Polgármestert  a
használati  és  üzemeltetési  szerződések  előkészítésére,  és  a  szerződéskötés  teljes  körű
lebonyolítására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: 2015. március 01.

1.   sürgősségi napirend  : Javaslat a Magyar Állam tulajdonát képező Miskolc,  46053 helyrajzi
szám alatt nyilvántartott ingatlan megszerzésének kezdeményezésére az
MNV Zrt.-nél

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

A Közgyűlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és
meghozta a 

I-14/271.146/2015. sz. határoza  tot  

Tárgy: a Magyar Állam tulajdonát képező 46053 helyrajzi szám alatt nyilvántartott ingatlan
megszerzésének kezdeményezése az MNV Zrt-nél

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat a Magyar Állam tulajdonát
képező 46053 helyrajzi szám alatt nyilvántartott ingatlan megszerzésének kezdeményezésére
az MNV Zrt-nél” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  hozzájárul,  hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzat a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXVI. törvény 13. §-ában foglaltak,
valamint az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. törvény 36. § (2) bekezdés c) pontja
alapján  kezdeményezze  a  Magyar  Állam képviseletében  eljáró  MNV Zrt.-nél  az  állami
vagyonnal való gazdálkodásról szóló 254/2007. (X. 4.) Korm. rendeletnek megfelelően a
Magyar Állam tulajdonában álló Miskolc 46053 hrsz. alatt nyilvántartott, „kivett 2 db egyéb
épület  és  udvar”  megjelölésű ingatlan  ingyenes  önkormányzati  tulajdonba  vételét  a
Magyarország  helyi  önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény  4.  §-ban
meghatározott,  a  helyi  önkormányzás  szervezeti,  személyi  és  anyagi  feltételeinek
megteremtéséhez  kapcsolódó  feladat,  mint  kötelező  önkormányzati  feladat,  továbbá  a
Magyarország  helyi  önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény  13.  §  (1)
bekezdésének 13. pontjában meghatározott gazdaságszervezéssel és turizmussal kapcsolatos
feladatok,  mint  kötelező  önkormányzati  feladat,  illetve  az  Önkormányzat  Szervezeti  és
Működési  Szabályzatáról szóló  37/2014  (XII.19.)  önkormányzati  rendeletének  4.  §  (1)
bekezdés  4.  pontjában  meghatározott  önkormányzatok  közötti  partnerség  erősítése,  5.
pontjában meghatározott  nemzetközi  kapcsolatok ápolása,  a 11.  pontjában meghatározott
idegenforgalmi  tevékenység  és  a  16.  pontjában  meghatározott  regionális  fejlesztések
támogatása, mint önként vállat önkormányzati közfeladat támogatása céljából.
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Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály

Főépítészi Kabinet
Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály

Határidő: azonnal

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az 1. pontban rögzített ingatlan ingyenes
önkormányzati tulajdonba vétele tárgyában Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának
igényét bejelentse az MNV Zrt. felé, valamint a szükséges jognyilatkozatokat megtegye, a
szerződést aláírja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály

Főépítészi Kabinet
Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály

Határidő: azonnal

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  vállalja  az  1.  pontban  rögzített  ingatlan
tulajdonba  adása  érdekében  felmerülő  költségek  –  ideértve  a  művelési  ág  szükséges
megváltoztatásának költségét – megtérítését.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Főépítészi Kabinet

Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Gazdálkodási Főosztály

Határidő: azonnal

4. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  vállalja  az  1.  pontban  rögzített  ingatlan
esetleges védettsége esetén az ehhez kapcsolódó kötelezettségek megtartását és teljesítését.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Főépítészi Kabinet

Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Gazdálkodási Főosztály

Határidő: azonnal

2. sürgősségi napirend: Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb
szociális ellátások helyi szabályairól szóló rendelet megalkotására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelet megalkotásáról kell
dönteniük. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 
Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be. Kéri, hogy először erről szavazzanak.

A Közgyűlés  20 igen,  6 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett
elfogadta az előterjesztői módosító indítványt.

Dr.  Kriza Ákos polgármester:  Kéri,  most  szavazzanak a rendelet-tervezetről,  figyelemmel  a
módosító indítvány kapcsán hozott döntésre. 
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A Közgyűlés  20 igen,  6 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett
megalkotta a  2/2015. számú rendeletét a települési támogatás
és az önkormányzat által nyújtott egyéb szociális ellátások helyi
szabályairól.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve)

3. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolctapolca  gyógyhellyé  nyilvánítási  eljárásának
jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

A Közgyűlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és
meghozta a 

I-15/271.144/2015. sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolctapolca gyógyhellyé nyilvánítási eljárásának kezdeményezése

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolctapolca gyógyhellyé
nyilvánítási eljárásának jóváhagyására” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése jóváhagyja Miskolctapolca gyógyhellyé nyilvánítási
eljárásának megindítását.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Turisztikai Kft.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Humán Főosztály
Határidő: Azonnal

2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  jóváhagyja  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzatának  2015.  évi  költségvetésében  Miskolctapolca  gyógyhellyé  nyilvánítási
eljárásához szükséges bruttó 29.210 e Ft összeg biztosítását.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Végrehajtást felügyelő főosztály: Humán Főosztály
Határidő: 2015. március 5.

4. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolc,  Szántó  Kovács  János  út  23664  hrsz.-ú
járdaleszakadás helyreállításával kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztésben egy határozatra tesz javaslatot. 

A Közgyűlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és
meghozta a 
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I-16/271.145/2015. sz. határoza  tot  

Tárgy: a Miskolc,  Szántó  Kovács  János  út  23664 hrsz.-ú  járdaleszakadás  helyreállítására
vonatkozó vis maior pályázat benyújtásának Közgyűlés általi  utólagos tudomásul vétele,  a
pályázathoz kapcsolódó döntések meghozatala és a pályázathoz szükséges önrész biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc,
Szántó Kovács János út 23664 hrsz.-ú járdaleszakadás helyreállításával kapcsolatos döntések
meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza.

1.  Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat  Szervezeti  és
Működési  Szabályzatáról  szóló  37/2014.  (XII.19.)  önkormányzati  rendelet  60.  §-ában  foglaltak
szerint tudomásul veszi a Polgármester utólagos tájékoztatását  Miskolc, Szántó Kovács János út
23664 hrsz.-ú járdaleszakadás helyreállítása tárgyú, vis maior pályázat benyújtásáról.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a ,,Miskolc, Szántó Kovács János
út 23664  hrsz.-ú járdaleszakadás” című,  vis maior káresemény elhárítása érdekében benyújtott
pályázathoz az alábbi, vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló  9/2011.
(II.15.) Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés c) pontja szerinti nyilatkozatot adja:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az Önkormányzat nem
rendelkezik  a  közterületeire  vonatkozó,  káreseményhez  kapcsolódó  biztosítással,  így  annak
"Miskolc- Szántó Kovács János út 23664 hrsz.-ú járdaleszakadás” című pályázat anyagához történő
csatolása  nem  lehetséges.  Továbbá  kijelenti,  hogy  vállalja  a  károsodott  ingatlannak  a
költséghatékonyság  és  a  megvalósíthatóság  szempontjaira  tekintettel  történő  helyreállítását,
tekintettel arra, hogy a vis maior okozta helyzetet saját erejéből - részben - nem tudja megoldani. A
károsodott ingatlan a közvetlen élet- és balesetveszély elhárítását szolgálja, ez más módon, egyéb
ingatlan igénybevételével nem biztosítható.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Beruházási és Városüzemeltetési Osztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a ,,Miskolc,  Szántó Kovács János
út  23664  hrsz.-ú járdaleszakadás”  vis  maior  káresemény  elhárítása  érdekében  benyújtandó
pályázathoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló 9/2011.
(II.15.) Korm.  rendelet  (a  továbbiakban:  Korm.  rendelet)  4.  §  (3)  bekezdés   l)  pontja  szerinti
nyilatkozatot adja:

Miskolc Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  kijelenti,  hogy  az  adott  tárgyban  korábban vagy
egyidejűleg nem nyújtott be másik támogatási igényt.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Beruházási és Városüzemeltetési Osztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal
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4. A Közgyűlés tudomásul veszi, hogy a pályázat az alábbi forrásösszetételben került benyújtásra.

A megvalósítandó „Miskolc, Szántó Kovács János út 23664 hrsz.-ú járdaleszakadás” helyreállítása
beruházás  teljes  összege:  20.981.035.- Ft.  A saját  erő  összege:  6.294.311.- Ft.  A beruházási
összköltség 70%-ára az alábbiak szerint nyerhető támogatás:

Megnevezés

Beruházás összes költségének megosztása

Beruházás  összesen
Vis maior pályázatból
elnyerhető saját forrás

kiegészítésére
(70%)

Fennmaradó
biztosítandó saját erő

(30%)

Miskolc-  Szántó
Kovács  János  út
23664  hrsz.-ú
járdaleszakadás

14.686.724.- Ft 6.294.311.- Ft 20.981.035.- Ft

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Beruházási és Városüzemeltetési Osztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

5.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  kötelezettséget  vállal  arra,  hogy  a  káresemény
elhárításhoz szükséges 30%-os önrészt - az előzetes költségbecslések alapján  6.294.311.- Ft-ot - a
2014. évi költségvetés „vis maior pályázati önrész” soron rendelkezésre álló költségvetési fedezet
terhére biztosítja.

Felelős: Polgármester
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: sikeres pályázat esetén azonnal

5. sürgősségi napirend: Javaslat  a  „Jelenlét”  programmal  kapcsolatos  együttműködési  és
támogatási megállapodás megkötésére, együttműködés kiterjesztésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés  21 igen,  4 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett
elfogadta az előterjesztés szerinti  első határozati javaslatot,  és
meghozta a 

I-17/271.154/2015. sz. határoza  tot  

Tárgy: Jelenlét programmal kapcsolatos döntések

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a „Jelenlét”
programmal  kapcsolatos  együttműködési  és  támogatási  megállapodás  megkötésére,
együttműködés kiterjesztésére” című előterjesztést és a következő határozatokat hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Magyar Máltai Szeretetszolgálat
Egyesület  „Lyukói  Jelenlét”  programjának megvalósítása  érdekében    történő  támogatási
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szerződés  megkötését  jelen  előterjesztésben  rögzített  keretek  között  támogatja.  A Közgyűlés  a
program  2015.  évi  működéséhez  maximum  28.000.000.  Ft  keretösszegű  támogatást  nyújt.  A
Közgyűlés  felkéri a Polgármestert, hogy a teljesítéshez szükséges forrást a 2014. évi költségvetés
terhére annak negyedik negyedéves korrekciójában biztosítsa. A Közgyűlés felkéri a Polgármestert,
hogy a Támogatási szerződést 2015. február 28-ig készíttesse elő, írja alá és aláírást követően azt a
Városgazdálkodási és - üzemeltetési Bizottság számára ismertesse soron következő ülésén.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: 2015. február 28.

2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  „Lyukói  Jelenlét”  program
megvalósítása érdekében a „Szegregált lakókörnyezetben élők felzárkózását segítő komplex program
Lyukóvölgy  –  Gulyakúton   TÁMOP-5.3.6-11/1-2012-0010” projektben  vállalt  fenntartási
kötelezettséget  átruházza,  valamint  a  projekt  során  beszerzett  eszközöket  ingyenesen  átadja  a
Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület részére. A Közgyűlés  felkéri  a Polgármestert,  hogy a
kötelezettség  átvállaláshoz kapcsolódó szerződést  a  fenntartási  kötelezettség  és  az  eszközátadás
tekintetében  2015.  február  28-ig készíttesse  elő,  írja  alá  és  aláírást  követően  azt  a
Városgazdálkodási és - üzemeltetési Bizottság számára ismertesse soron következő ülésén.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: 2015. február 28.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavaznak a második határozati javaslatról.

A Közgyűlés  21 igen,  5 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett
elfogadta az előterjesztés szerinti második határozati javaslatot,
és meghozta a 

I-18/271.154/2015. sz. határoza  tot  

Tárgy: Jelenlét programmal kapcsolatos döntések

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a „Jelenlét”
programmal  kapcsolatos  együttműködési  és  támogatási  megállapodás  megkötésére,
együttműködés kiterjesztésére” című előterjesztést és a következő határozatokat hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Megújulás – Jelenlét az Avasi
lakótelepen”  programot működtető  Konzorcium  képviseletében  eljáró  Magyar  Máltai
Szeretetszolgálat  Egyesülettel  történő  Támogatási  szerződés  megkötését  jelen  előterjesztésben
rögzített keretek között támogatja.  A program 2015. évi működéséhez maximum 80.000.000. Ft
keretösszegű  támogatást  nyújt,  egyben  felkéri  a  Polgármestert,  hogy  a  teljesítéshez  szükséges
forrást a 2014. évi költségvetés terhére annak negyedik negyedéves korrekciójában biztosítsa. A
Közgyűlés  felkéri  a Polgármestert, hogy a Támogatási szerződést  2015. február 28-ig készíttesse
elő,  írja  alá  és  aláírást  követően  azt  a  Városgazdálkodási  és  -  üzemeltetési  Bizottság  számára
ismertesse soron következő ülésén.

27



Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: 2015. február 28.

6. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolcon  működő  és  betelepülő  vállalkozások
munkavállalóinak lakhatási programjára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

A Közgyűlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és
meghozta a 

I-19/271.155/2015. sz. határoza  tot  

Tárgy: A  Miskolcon  működő  és  betelepülő  vállalkozások  munkavállalóinak  lakhatási
programja

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a „Javaslat  a
Miskolcon  működő  és  betelepülő  vállalkozások  munkavállalóinak  lakhatási  programjára”
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a MIK Miskolci Ingatlangaz-
dálkodó Zrt.-t, hogy a szükséges egyeztetések lefolytatását követően az önkormányzati bérlakások
bérlőkijelölési jogának gyakorlásával kapcsolatos feltételekre vonatkozó rendeletmódosítási javasla-
tot készítse elő és terjessze a Közgyűlés elé.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért   felelős:  MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: 2015. május 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a szavazást és a mai munkájukat befejezték.

Emlékezteti a  képviselőtársait,  hogy  a  Közgyűlés  soron  következő  ülésének  időpontja
2015. március 5. napja. 

Megköszöni a jelenlévők munkáját, az ülést 10 óra 45 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester

28


